

بيان صحفي - قطر

بنك ليشا يحقق إنجازاً إقليمياً بارزاً مع الموافقة الرسمية

لدخول ليشا المالية السوق السعودي

الدوحة، قطر، 7 فبراير 2026 — أعلن بنك ليشا ذ.م.م (شركة مساهمة عامة) ("بنك ليشا" أو "البنك") أن شركته التابعة في المملكة العربية السعودية، ليشا المالية، قد حصلت رسمياً على ترخيص "إدارة الاستثمارات وتشغيل الصناديق" من هيئة السوق المالية في السعودية، وذلك بالإضافة إلى ترخيص تقديم المشورة الذي تم اكتسابه سابقاً. ويُمكن هذا الاعتماد ليشا المالية من العمل كشركة استثمارية مرخصة بالكامل داخل المملكة، في خطوة تمثل محطة رئيسية ضمن خطط التوسع الإقليمي للمجموعة.

ويحوّل ترخيص "إدارة الاستثمارات وتشغيل الصناديق" ليشا المالية ممارسة مجموعة متكاملة من الأنشطة الاستثمارية ضمن نطاق الترخيص المعتمد، مما يعزز موقعها كمؤسسة خاضعة للرقابة في السوق السعودي. كما يعكس هذا الاعتماد قوة معايير الحوكمة لدى الشركة، ومدى انسجامها مع القطاع المالي السعودي الذي يتسم بالديناميكية والتطور المستمر.

وبصفتها شركة مملوكة بالكامل الى بنك ليشا، المؤسسة الاستثمارية الرائدة المتوافقة مع الشريعة الإسلامية في قطر والمدرجة في بورصة قطر، ستشكل ليشا المالية منصة استراتيجية لتعزيز حضور المجموعة في السوق السعودي. وتماشى هذه الخطوة مع رؤية مجموعة ليشا الرامية إلى تعزيز تدفقات الاستثمار عبر الحدود، وتطوير التكامل المالي بين أكبر أسواق الخليج.

وقال سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني، رئيس مجلس إدارة بنك ليشا "يمثل اعتماد هيئة السوق المالية السعودية محطة استراتيجية مهمة للمجموعة، ويعكس التزامنا طويل الأمد بالنمو الإقليمي وتطوير القطاع المالي."

وأضاف محمد إسماعيل العمادي، الرئيس التنفيذي لمجموعة بنك ليشا: "دخول ليشا المالية إلى السوق السعودي يعزز حضورنا الإقليمي ويتيح لنا دعم المنظومة الاستثمارية المتنامية في المملكة بخبرات راسخة وقدرات موثوقة."

ومع الحصول على ترخيص "إدارة الاستثمارات وتشغيل الصناديق"، ستبدأ ليشا المالية في توسيع عملياتها داخل المملكة، مع تعزيز تواصلها مع المستثمرين من فئة المؤسسات، ومكاتب العائلات، والجهات التنظيمية والمجتمع المالي في السعودية وقطر.

-انتهى-

نبذة عن بنك ليشا:

يُعدّ بنك ليشا ذ.م.م (شركة مساهمة عامة) أول بنك مستقل متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية يحصل على ترخيص من هيئة تنظيم مركز قطر للمال (QFCRA)، كما أنه كيان مُدرج في بورصة قطر (QSE:QBQ)

للمزيد من المعلومات الصحفية:

مريم المالكي
مديرة إدارة الاتصالات والتسويق
communications@leshabank.com

Press Release – Qatar

Saudi Arabia’s Capital Market Authority Approves Lesha Capital’s Entry, Boosting Lesha Bank’s Regional Strategy

Doha, Qatar, 7 Feb 2026 - Lesha Bank LLC (Public) (“Lesha Bank” or the “Bank”) announced that its Saudi subsidiary, Lesha Capital, has been officially granted the Managing Investments and Operating Funds license by the Capital Market Authority (CMA) in Saudi Arabia in addition to its existing advisory license. This approval enables Lesha Capital to operate as a fully regulated investment firm in the Kingdom, representing a major milestone in the Group’s regional expansion plans.

The Managing Investments and Operating Funds license authorize Lesha Capital to conduct a comprehensive range of investment activities within the scope of its approved license, reinforcing its position as a regulated market participant. The approval demonstrates the company’s strong governance standards and its alignment with Saudi Arabia’s dynamic and evolving financial sector.

As a wholly owned subsidiary of Lesha Bank - Qatar’s leading Shari’a-compliant investment institution and a listed entity on the Qatar Stock Exchange (QSE) - Lesha Capital will serve as a platform for expanding the Group’s presence in Saudi Arabia. This move supports Lesha Group’s broader vision of strengthening cross-border investment flows and deepening financial integration between the GCC’s largest markets.

HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, Chairman of Lesha Bank, said: “The CMA approval marks a strategic milestone for the Group and reinforces our long-term commitment to regional growth and financial sector development.”

Mohammed Ismail Al Emadi, Group CEO of Lesha Bank, added: “Lesha Capital’s entry into Saudi Arabia strengthens our regional footprint and positions us to support the Kingdom’s evolving investment landscape with trusted and experienced capabilities.”

With this license secured, Lesha Capital will expand its operations across the Kingdom while enhancing engagement with institutional investors, family offices, and key financial stakeholders in both Saudi Arabia and Qatar.

— END —

About Lesha Bank:

Lesha Bank LLC (Public) is the first independent Shari’a-compliant Bank authorized by the QFC Regulatory Authority (QFCRA) and a listed entity on the Qatar Stock Exchange (QSE: QFBQ).

For media inquiries:

*Maryam Al Malki
Director – Marketing & Communications
communications@leshabank.com*